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OR.BR.0002.20.2020 

 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XX/20 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 29 października 2020 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 8
10 

– 9
55 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2020 r., poz. 713) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca.2020 roku o 

szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (t. j. Dz. 

U. z 2020 r., poz. 1842) Przewodniczący p. Sylwester Sawicki o godzinie 8
10

 otworzył XX 

sesję Rady Gminy Poraj, która z uwagi na panującą sytuację związaną z pandemią odbyła się 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. 

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy 

art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

(Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem 

zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem 

danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

Następnie podziękował wszystkim uczestniczącym w sesji Radnym oraz p. Wójt 

Katarzynie Kaźmierczak. Powołując się na obecnie trwającą sytuację wyraził nadzieję na 

sprawny przebieg obrad.   

Przewodniczący zarządził sprawdzenie listy obecności Radnych (zał. nr 1). W tym celu 

odczytywał kolejno nazwiska Radnych, którzy potwierdzali swoją obecność. Po 

zweryfikowaniu w/w listy Przewodniczący stwierdził, że w sesji bierze udział 12 radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. Radna p. Barbara Caban 

rozpoczęła udział w sesji w pkt 3 porządku obrad. W posiedzeniu w ogóle nie uczestniczyli 

Radni: p. Ewa Masłoń, która zgłosiła problemy zdrowotne i p. Andrzej Tkacz, który miał 

problem z łączem internetowym. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XX sesji – zał. nr 2, został przekazany wszystkim radnym, 

jednostkom organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w 

ustawowym terminie, tzn. 22 października 2020 r. Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał, czy w 

związku z brakiem opinii Komisji Rady Gminy do pkt. 15 porządku obrad, projekt ten będzie 

procedowany. Przewodniczący stwierdził, że nie ma żadnych przeciwwskazań do tego.       

W związku z brakiem dalszych uwag do porządku XX sesji Przewodniczący p. Sylwester 

Sawicki zarządził głosowanie, w wyniku którego porządek został przyjęty „jednogłośnie” – 

12 głosów „za”. Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
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2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XVIII/20 z dnia 26 czerwca 2020 r. 

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XIX/20 z dnia 24 sierpnia 2020 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2021 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie Gminy 

Poraj na 2021 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów, wynagradzania za inkaso 

i terminy płatności. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 września 2020 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj wraz z prawem własności budynków i 

budowli na niej posadowionych, położonej w miejscowości Jastrząb gm. Poraj, przy ul. 

19 stycznia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze gminnej w miejscowości Kuźnica 

Folwark. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Choroń. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Choroń. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Poraj. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego ewaluacji wdrażania tzw. 

„uchwały antysmogowej”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej., 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok. 

19. Sprawy różne. 

20. Zamknięcie sesji. 
 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XVIII/20 z dnia 26 czerwca 2020 r. 
Do obrad przyłączyła się Radna p. Barbara Caban. 

  Przewodniczący przypomniał, że projekt protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Poraj 

Radni otrzymali drogą elektroniczną w dniu 14 lipca 2020 r. Do chwili obecnej nikt nie 

zgłosił poprawek do tego dokumentu. W związku z tym zarządził głosowanie nad jego 

przejęciem, które zakończyło się wynikiem – 11 głosów „za” przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4. 

 

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XIX/20 z dnia 24 sierpnia 2020 r. 

  Przewodniczący ponownie przypomniał, że projekt protokołu z XIX nadzwyczajnej 

sesji Rady Gminy Poraj Radni otrzymali drogą elektroniczną w dniu 27 sierpnia 2020 r. 

Żaden z Radnych nie zgłosił poprawek do tego dokumentu. W wyniku głosowania protokół 

z w/w sesji został przyjęty 10 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. Protokół 

głosowania imiennego to zał. nr 5. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2021 rok - projekt uchwały to zał. nr 6 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do w/w dokumentu.  

 

Uchwała NR 157(XX)20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2021 rok (zał. nr 7) została przyjęta – 5 głosów „za”, 4 głosy „przeciw” 

przy 3 głosach „wstrzymujących się”. Radna p. Barbara Caban nie oddała głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Poraj na 2021 rok - projekt uchwały to zał. nr 9 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do w/w dokumentu.  

 

Uchwała NR 158(XX)20 w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Poraj na 2021 rok (zał. nr 10)  została przyjęta – 11 głosów „za” przy 2 głosach 

„przeciw”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2021 - projekt uchwały to zał. nr 12 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do w/w dokumentu.  

 

Uchwała NR 159(XX)20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2021 rok (zał. nr 13)  została przyjęta – 6 głosów „za” , 1 głos „przeciw” 

przy 6 głosach „wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów, 

wynagradzania za inkaso i terminy płatności – projekt uchwały to zał. nr 15 do 

protokołu. 

Brak uwag ze strony Radnych do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Uchwała NR 160(XX)20 zmieniająca Uchwałę w sprawie poboru podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów, wynagradzania 

za inkaso i terminy płatności (zał. nr 16) została przyjęta 10 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso – projekt uchwały to 

zał. nr 18 do protokołu. 

Uwagi zgłosili: 

 Radny p. Leszek Lach zauważył, że obecnie przy wynagrodzeniu w wysokości 4% za 

jednego obywatela każdy inkasent otrzyma 0,94 zł, natomiast przy poprzedniej stawce za 

odpady komunalne wynagrodzenie za inkaso od jednej osoby wynosiło 0,54 zł, co daje 

niemal 100% podwyżkę, stwierdził, że jest to tym bardziej ważne w sytuacji, w której 
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prawdopodobnie opłata za odpady jeszcze dodatkowo wzrośnie, w związku z czym 

postawił wniosek w sprawie wprowadzenia poprawki  do w/w projektu uchwały w postaci 

zmniejszenia wynagrodzenia za inkaso dla wszystkich pobierających opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi do 2%; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnego         

p. Leszka Lacha, który został przyjęty 6 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 3 

głosach „wstrzymujących się”, 1 osoba nie oddała głosu; 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak stwierdziła, że jest zaskoczona wynikiem głosowania, 

gdyż instytucja sołtysa zarówno w Gminie Poraj jak i w innych gminach jest bardzo 

szanowana przez mieszkańców, przypomniała, że podczas ostatniego posiedzenia komisji 

była mowa o tym, że liczba opłat wnoszonych u sołtysów zdecydowanie uległa 

zmniejszeniu m.in. w wyniku pandemii oraz możliwości realizacji opłat drogą on-line, 

choć są również tacy, którzy cenią sobie kontakt z własnym sołtysem; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek, chciał się upewnić, czy omawiana sytuacja oznacza, że do 

budżetu Gminy wpływa zmniejszona opłata za odpady komunalne o 4% i w związku z tym 

zmniejszenie wynagrodzenia dla inkasentów do 2% spowoduje, że wielkość wpływów 

ulegnie zwiększeniu; 

 Radny p. Leszek Lach potwierdził i dodał, że tym bardziej jest to zasadne, że w niedalekiej 

przyszłości jest planowana kolejna podwyżka za śmieci i tzw. „łabędzi śpiew” 

przedmówczyni nie jest na miejscu, na co p. Wójt odpowiedziała, że nie życzy sobie tego 

typu uwag; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki dla zachowania porządku zwrócił uwagę Radnym, 

aby wypowiadali się według kolejności zgłoszeń; 

 Radny p. Waldemar Sitek stwierdził, że skoro czeka wszystkich kolejna podwyżka za 

odpady komunalne, to inkaso sołtysów jest w takiej sytuacji dużym obciążeniem dla 

Gminy, które należy wliczyć do kalkulacji, dlatego też jego zdaniem 4% przy planowanej 

opłacie ok. 30 zł za osobę jest zbyt wysokie; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso, do której wprowadzono poprawkę dotyczącą zmniejszenia 

wynagrodzenia dla wszystkich inkasentów do 2%; 

Projekt uchwały został odrzucony 5 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw”, 2 osoby 

„wstrzymały się” od głosu, 1 osoba nie oddała głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 20 do protokołu. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 września 2020 r. – 
projekt uchwały to zał. nr 21 do protokołu. 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła o przypomnienie przedmiotu petycji, co zostało 

wykonane przez Przewodniczącego Rady, który następnie zarządził głosowanie; 

 

Uchwała NR 161(XX)20 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 września 2020 r. (zał. nr 

22) została zatwierdzona jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj wraz z prawem 

własności budynków i budowli na niej posadowionych, położonej w miejscowości 

Jastrząb gm. Poraj, przy ul. 19 stycznia – projekt uchwały to zał. nr 24 do protokołu. 
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 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki w imieniu p. Wójt zgłosił poprawkę do 

przedmiotowego dokumentu polegającą na tym, że zarówno w tytule projektu jak i w §1 

należy usunąć wyrażenie: ”wraz z prawem własności budynków i budowali na niej 

posadowionych”; 

 Radny p. Krzysztof Klimek chciał wiedzieć, czy sprzedaż odbędzie się w drodze przetargu, 

na co uzyskał odpowiedź twierdzącą; 

 

Uchwała NR 162(XX)20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj, położonej w miejscowości 

Jastrząb gm. Poraj, przy ul. 19 stycznia (zał. nr 25) została przyjęta jednogłośnie – 13 głosów 

„za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 26 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze gminnej w miejscowości 

Kuźnica Folwark – projekt uchwały to zał. nr 27 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji 

Radni zdecydowali, aby przedmiotowej drodze nadać nazwę Tulipanowa i w związku z 

brakiem uwag zarządził głosowanie; 

 

Uchwała NR 163(XX)20 w sprawie nadania nazwy drodze gminnej w miejscowości 

Kuźnica Folwark (zał. nr 28) została przyjęta jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 29 do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 

miejscowości Choroń – projekt uchwały to zał. nr 30 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że na posiedzeniu komisji w dniu 27 

października Radni jednogłośnie zdecydowali, aby przedmiotową drogę o numerze 

ewidencyjnym 921/1 nazwać ul. Konwaliowa, poinformował również, że w dniu 

wczorajszym zostały wykonane telefony do wszystkich właścicieli przedmiotowej działki, 

którzy wyrazili zgodę na zaproponowana nazwę – z rozmów została sporządzona notatka 

służbowa, która stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

 

Uchwała NR 164(XX)20 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Choroń (zał. nr 32) została przyjęta  – 10 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 33 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 

miejscowości Choroń – projekt uchwały to zał. nr 34 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki tym razem przypomniał, że dla działki 4858/1 Radni 

jednogłośnie” wybrali nazwę Chabrowa i zarządził głosowanie; 

 

Uchwała NR 165(XX)20 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Choroń (zał. nr 35) została przyjęta  – 10 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 36 do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 37 do 

protokołu. 

Uwagi mieli: 
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 Radna p. Jolanta Chmura zapytała o informacje dotyczące opinii Wód Polskich na temat 

regulaminu przygotowanego przez Poreco, która według niej była ośmieszająca; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zacytował fragment opinii, która jego zdaniem może 

wskazywać, że przyjęcie zaproponowanej uchwały w tej postaci zostanie uznane przez 

Nadzór Prawny Wojewody za nieważną; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki wyjaśnił, że opinia ta odnosi się do poprzedniego 

projektu Regulaminu natomiast w chwili obecnej jest procedowany kolejny projekt 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, który ponownie zostanie 

przesłany do Wód Polskich celem zaopiniowania; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak potwierdziła słowa przedmówcy i dodała, że przytoczona 

opinia dotyczy projektu Regulaminu z lutego bieżącego roku, natomiast obecnie 

zaproponowany projekt uwzględnia wszystkie zmiany, które zostały narzucone we 

wrześniu przez ustawodawcę; 

 Radny p. Leszek Lach poprosił o przedłożenie projektu do wglądu; 

 Radna p. Jolanta Chmura chciała się dowiedzieć, kto jest odpowiedzialny za 

przygotowanie projektu Regulaminu i czy był opiniowany przez Radcę prawnego, 

natomiast pozostałym Radnym zaproponowała zapoznanie się z dokumentacją, aby 

uniknąć zatwierdzenia bubla i tym samym ośmieszenia się; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił o wyjaśnienie procedury dotyczącej uchwalania 

przedmiotowego Regulaminu; 

 p. Rafał Kępski – Prezes Poreco wyjaśnił, że projekt ten zostanie przesłany do Wód 

Polskich celem zaopiniowania, następnie opinia ta zostanie skonfrontowana z projektem, 

tzn. jeżeli pojawią się ewentualne poprawki to oczywiście zostaną uwzględnione i dopiero 

wówczas będzie można głosować nad już właściwym Regulaminem, który będzie poddany 

nadzorowi Wojewody, wspomniał, że opinia, która była wcześniej przytaczana jest już 

nieaktualna i poprosił, aby skupić się przede wszystkim nad zaproponowanym 

dokumentem; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek chciał się upewnić, czy po zatwierdzeniu przedmiotowej 

uchwały dokument ten nie będzie obowiązującym prawem, co potwierdził p. Kępski; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, kto tworzy taki dokument i miała obawy, że przyjęcie 

go w takiej postaci przyniesie konsekwencje w postaci tych samych uwag Wód Polskich, 

stwierdziła, że absolutnie go nie poprze, choćby z tego powodu, że nie zna jego treści; 

 p. Rafał Kępski odpowiedział, że projekt Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków sporządził wspólnie z Radcą prawnym Gminy i wyraził zdziwienie 

nieznajomością treści tego dokumentu skoro wszyscy Radni go otrzymali; 

 Radny p. Waldemar Sitek chciał wiedzieć, dlaczego w rozdziale 2 nie podano 

maksymalnego ciśnienia wody, które jest niezwykle istotne szczególnie dla domowych 

instalacji; 

 p. Rafał Kępski poinformował, że ustawodawca nie wskazał takiego obowiązku; 

 Radny p. Krzysztof Klimek chciał się upewnić, czy przedłożony projekt Regulaminu 

powstał zgodnie z obowiązującym aktualnie prawem, co potwierdził p. Kępski i dodał, że 

zostały również uwzględnione przepisy, które wprowadzono 19 września bieżącego roku; 

 Radny p. Leszek Lach zapytał, który Radca prawny pomagał przy tworzeniu omawianego 

dokumentu; 

 p. Rafał Kępski odpowiedział, że w kwestiach prawnych dotyczących spółki Poreco 

współpracuje z p. Moniką Stańczyk-Mroczko; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podkreśliła, że w Urzędzie Gminy jest zatrudniona tylko 

jeden Radca prawny, wymieniony przez p. Kępskiego; 
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Uchwała NR 166(XX)20 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Poraj (zał. nr 38) została przyjęta -  8 głosów „za”, 

1 głos „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

W trakcie głosowania nieobecni byli również Radni: p. Sitek Waldemar i p. Dagmara 

Superson-Kosztyła. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 39 do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego ewaluacji wdrażania 

tzw. „uchwały antysmogowej” projekt uchwały to zał. nr 40 do protokołu. 

Brak uwag ze strony Radnych do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Uchwała NR 167(XX)20 w sprawie stanowiska dotyczącego ewaluacji wdrażania tzw. 

„uchwały antysmogowej” (zał. nr 41) została zatwierdzona jednogłośnie- 13 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 42 do protokołu. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekt uchwały to zał. nr 43 do protokołu. 

Brak uwag do w/w dokumentu. 

 

Uchwała NR 168(XX)20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 44) 

została przyjęta – 5 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 

W trakcie głosowania nieobecna również Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 45 do protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok – 
projekt uchwały to zał. nr 46 do protokołu. 

Brak uwag do w/w dokumentu. 

 

Uchwała NR 169(XX)20 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok (zał. nr 

47) została zatwierdzona – 6 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 48 do protokołu. 

 

19. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radna p. Jolanta Chmura: 

 w związku z trwającą budową drogi wojewódzkiej i wynikającymi z tego objazdami 

przez drogi gminne Żarek Letniska postawiła wniosek o natychmiastowe ich 

naprawienie, w szczególności dotyczyło to ulic: Grzybowej, Brzozowej i Długiej – 

wniosek został przyjęty – 6 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące 

się” (wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 49 do protokołu, podczas 

głosowania stwierdzono również nieobecność Radnych: p. Barbary Caban                     

i p. Dagmary Superson-Kosztyły), 

 w związku z pismem Prezesa LKS Polonii Poraj, które zostało przesłane Radnym oraz 

informacjami jakie uzyskano od tegoż Prezesa na ostatnim posiedzeniu Komisji Rady 

a także biorąc pod uwagę tragiczną sytuację Unii Masłońskie, która została 

pozbawiona boiska zawnioskowała o 2-krotne zmniejszenie dofinansowania dla Klubu 

LKS Polonia Poraj i 2-krotnego zwiększenia dofinansowania dla Unii Masłońskie - 

wniosek został odrzucony – 1 głos „za”, 5 głosów „przeciw”, 5 głosów 

„wstrzymujących się” (wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 50 do protokołu, 
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podczas głosowania stwierdzono również nieobecność Radnych: p. Barbary Caban      

i p. Dagmary Superson-Kosztyły); 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak sprostowała, że na razie nikt nie pozbawił boiska 

zawodników Unii Masłońskie i była zdziwiona słowami przedmówczyni, gdyż w 

momencie, kiedy Radni upoważniali ją do wzięcia udziału w licytacji tego terenu, 

wówczas Radna p. Chmura była przeciwna, zdecydowanie podkreśliła, że temat boiska nie 

jest jeszcze zamknięty i o finalnym rozwiązaniu poinformuje Radnych, wspomniała także 

o ostatnim dofinansowaniu dla klubu w wysokości 20 tys. zł; 

 Radny p. Marcin Makuch odniósł się do słów p. Wójt dotyczących dofinansowania w 

wysokości 20 tys. zł, gdyż jego zdaniem klub na koniec września otrzymał tylko połowę 

tej kwoty; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że corocznie sprawa wygląda podobnie i 

również w tym roku Unia Masłońskie otrzyma druga transzę; 

 Radna p. Jolanta Chmura uzupełniła swoją wcześniejszą wypowiedź mówiąc, że Unia 

Masłońskie została pozbawiona boiska, z uwagi na zmianę właściciela terenu, na którym 

się ono znajdowało, dlatego też w ramach pomocy powinno się im zwiększyć dotację; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że należy wrócić do tematu związanego z inkaso za 

odpady komunalne, gdyż sprawa nie została rozstrzygnięta; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki stwierdził, że prawdopodobnie sprawa zostanie 

ponownie poruszona na kolejnych posiedzeniach; 

 Radny p. Krzysztof Klimek postawił wniosek, aby na kolejne posiedzenie Komisji 

zaprosić Prezesów klubów: Unii Masłońskie i LKS Polonii Poraj - wniosek został 

przyjęty – 10 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” (wynik głosowania 

imiennego stanowi zał. nr 51 do protokołu, podczas głosowania stwierdzono również 

nieobecność Radnych: p. Barbary Caban i p. Dagmary Superson-Kosztyły); 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że nie ma sensu zapraszać Prezesa Polonii Poraj, 

gdyż przedstawił on sytuację klubu zarówno na ostatnim posiedzeniu komisji jak również 

we wspomnianym przez nią piśmie, jej zdaniem należy się zastanowić dlaczego klub ten 

ma tak duże zadłużenie a Unia Masłońskie, przy tak niedużym dofinansowaniu i kłopotach 

z boiskiem odnosi sukcesy; 

 Radny p. Krzysztof Klimek stwierdził, że Radni chcąc podjąć jakiekolwiek decyzje 

odnośnie finansowania klubów powinni poznać aktualną sytuację i potrzeby obydwóch 

klubów; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poparła pomysł Radnego p. Klimka, zwróciła uwagę na 

kwestię najistotniejszą klubu Polonia Poraj, czyli szkolenie dzieci i młodzieży; 

 Radny p. Marcin Makuch przypomniał, że Prezes Polonii Poraj dokładnie wyjaśnił 

Radnym sytuację, w jakiej znajduje się klub, dlatego też jego zdaniem wystarczy zaprosić 

tylko Prezesa Unii Masłońskie; 

 Radny p. Waldemar Sitek: 

 zwrócił uwagę na jego zdaniem bardzo istotny fakt szkolenia dzieci i młodzieży przez 

klub Polonia Poraj, który w dobie komputerów jest niezwykle ważny, przypomniał, że 

klub składa się nie tylko z sekcji piłki nożnej, ale również z wielu innych, 

zasugerował, że należy dokładnie i rozważnie zastanowić się nad tą kwestią, aby przez 

ograniczenie budżetu nie doszło do całkowitego wygaśnięcia klubu, tym bardziej, że 

w obecnym czasie pandemii trudno jest również pozyskać sponsorów, jego zdaniem 

logicznym było zrezygnowanie z drużyny seniorów czy rozgrywek ligowych z 

powodów finansowych, ważne, że w dalszym ciągu dzieci i młodzież mogą 

uczęszczać na zajęcia sportowe, 

 zapytał, dlaczego do tej pory nie wypłacono klubom środków przyznanych na drugie 

półrocze, 
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 chciał wiedzieć, jak wyglądało w miesiącach marzec – czerwiec oraz jak wygląda w 

obecnej chwili funkcjonowanie świetlic środowiskowych, a także, czy Gminna 

Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ma rezerwy finansowe, które 

docelowo można również przeznaczyć na wsparcie sportu w Gminie; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że absolutnie nie chce ograniczać środków na 

szkolenia  młodzieży i jeszcze raz zwróciła uwagę na duże zadłużenie klubu, które 

prawdopodobnie spowodowane zostało niewłaściwymi posunięciami w sekcjach piłki 

nożnej; 

 Radny p. Waldemar Sitek dodał, że na chwilę obecną odbywają się treningi dzieci i 

młodzieży, funkcjonuje również liga młodzieżowa, w związku z czym potrzebne są środki 

finansowe a w razie braku pomocy ze strony Gminy klub Polonia Poraj prawdopodobnie 

zaprzestanie jakiejkolwiek działalności; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podziękowała za słowa Radnemu p. Waldemarowi 

Sitkowi i jeszcze raz podkreśliła, jak ważną rolę odgrywa klub Polonia Poraj w szkoleniu 

sportowym dzieci i młodzieży, poinformowała również, że opóźnienie w przekazaniu 

środków jest wynikiem panującej sytuacji, jednakże konkurs trwa i wkrótce 

dofinansowanie zostanie wypłacone, wspomniała także, że świetlice środowiskowe poza 

okresem, w którym szkoły były zamknięte działają przez cały czas a Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (GKRPA) zorganizowała półkolonie dla dzieci 

uczęszczających na te świetlice, co spotkało się z bardzo dużym zainteresowaniem; 

 Radny p. Waldemar Sitek stwierdził, że nie popierał utrzymywania drużyny seniorskiej, w 

której byli zatrudnieni zawodowi piłkarze spoza terenu Gminy, co pochłaniało sporo 

środków klubu, w tej chwili drużyna już nie istnieje i działanie klubu skupia się właściwie 

na dzieciach i młodzieży i ponownie zapytał, czy są rezerwy finansowe z koncesji 

alkoholowych, co miało miejsce w zeszłym roku, które można byłoby wykorzystać na 

wsparcie klubów sportowych; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że świetlice środowiskowe to główny cel 

finansowania ze środków GKRPA, dodała, że przy dotychczasowej wysokości 

dofinansowania z Gminy klubów sportowych sytuacja powinna być stabilna, wspomniała 

również, że gdyby niestety nie udało się rozwiązać sprawy boiska w Masłońskim treningi 

tej drużyny mogą odbywać się na boisku Polonii Poraj; 

 

W tym momencie Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad postawionymi wnioskami. 

Wyniki głosowań zapisano jw. 

 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 poprosił o przypomnienie, w jaki sposób została zakończona sprawa dotycząca 

rozpatrzenia petycji – Przewodniczący przypomniał, że uchwała została zatwierdzona 

jednogłośnie, 

 zapytał, czy została zakończona kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO) w 

zakresie szkoły w Kuźnicy Starej; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak: 

 poinformowała, że czynności kontrolne zakończyły się 25 września bieżącego roku, 

w tej chwili osoby kontrolujące pracują nad zgromadzonym materiałem i niestety na 

chwilę obecną nie ma żadnych informacji w temacie,  

 wspomniała także, że w dniu dzisiejszym dotarła pozytywna opinia z uwagami RIO 

na temat sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze tego roku, 

 odpowiedziała również na pytania, które zostały zadane na ostatnim posiedzeniu 

komisji: nie ma możliwości postawienia znaków przy mijankach zwalniających na ul. 

Nadrzecznej w Poraju, gdyż musiałaby ponownie nastąpić zmiana organizacji ruchu – 
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Radny p. Grzegorz Bojanek, który zadał to pytanie w imieniu mieszkańców 

poinformował, że udowodniono, że jak najmniejsza ilość znaków włącza myślenie 

kierowców, p. Wójt dodała, że ulica Bema w najbliższym czasie będzie mechanicznie 

zamiatana a sytuacja związana z Gminnym Ośrodkiem Zdrowia w przyszłym 

tygodniu powinna ulec zdecydowanej poprawie; 

 Radny p. Krzysztof Klimek chciał się dowiedzieć o postępach robót przy dalszym 

skanalizowaniu Żarek Letniska; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że pierwsze środki wpłynęły, 

odpowiednio wcześnie wykonano przekop pod drogą wojewódzką, w chwili obecnej 

trwają prace przygotowawcze, które pełną parą powinny ruszyć z początkiem przyszłego 

roku, jednakże o dokładnych kolejnych krokach poinformuje, jak tylko zorientuje się w 

sytuacji; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, czy jest szansa na uzyskanie dofinansowania na remont 

basenu w Żarkach Letnisku; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że w ramach dofinansowania Gmina 

otrzymała 570 tys. zł, w chwili obecnej zostały złożone jeszcze cztery kolejne wnioski, w 

tym na basen w Żarkach Letnisku, na remont mostu na ul. Nadrzecznej w Poraju oraz na 

remont starodroża przy zalewie; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki postawił wniosek w sprawie głosowania nad 

pierwotnym projektem uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów          

i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso – wniosek został przyjęty - 6 głosów 

„za”, 2 głosy „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się” (wynik głosowania imiennego 

stanowi zał. nr 52 do protokołu); 

 

W związku z przyjętym wnioskiem Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem 

Uchwały w brzmieniu jw., która stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił o wyjaśnienie, co w sytuacji odrzucenia 

przedmiotowego projektu uchwały, na co uzyskał odpowiedź, że wówczas w Żarkach 

Letnisku prawnie nie będzie ustanowiony inkasent pobierający opłaty za odpady 

komunalne; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, od jakiego czasu nie ma inkasenta, na co 

odpowiedziano, że od ostatnich wyborów, czyli od września, i dalej stwierdził, że kolejna 

zwłoka nie wpłynie zasadniczo na sytuację; 

 

Uchwała NR 170(XX)20 zmieniająca Uchwałę w sprawie poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (zał. nr 53) została zatwierdzona – 7 głosów 

„za”, 1 głos „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się”. W głosowaniu nie brała udziału również 

Radna p. Barbara Caban. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 54 do protokołu. 

 

 Radny p. Grzegorz Bojanek chciał się dowiedzieć, kiedy zaczną się przygotowania do 

konstruowania nowego budżetu oraz, czy będzie się to odbywać we współpracy z 

Radnymi; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak  poinformowała, że w tym tygodniu zostały przekazane do 

Urzędu wszelkie niezbędne wskaźniki, co oczywiście nie znaczy, że prace nad 

przyszłorocznym budżetem nie trwają, podkreśliła, że jest otwarta na wszelkie sugestie, 

zaprosiła wszystkich chętnych do dyskusji i jeszcze raz przypomniała o najważniejszych 
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priorytetach typu odwodnienie terenów, wspomniała również, że jest pomysł zaproszenia 

Radnych na wizytację wszystkich oczyszczalni na terenie Gminy Poraj; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk przypomniał o konieczności ustawienia wiaty przystankowej 

koło Domu Ludowego w Choroniu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że nie ma możliwości postawienia wiaty 

koło Domu Ludowego z uwagi na brak miejsca, być może uda się zainstalować przy 

budynku zadaszenie, które spełniałoby rolę wiaty. 

 

20.  Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 9
55

 zamknął XX sesję Rady Gminy 

Poraj. 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

 

      

      Sylwester SAWICKI 

 

 


